
 

 

 

DISCURS DESPRE COMBATEREA ANTISEMITISMULUI 

Excelențele voastre, onorați invitați, doamnelor și domnilor. Numele meu este Daria Goldenberg și sunt elevă la 

Complexul Educațional Laude-Reut, o scoala care are misiunea importantă de a combate antisemitismul și de a 

informa in legatura cu acest subiect. Sunt foarte emoționată să vorbesc în fața dumneavoastră. Sunt onorată să 

vorbesc în fața Excelențelor voastre, dar sunt și mai onorată să vorbesc despre subiectul acestei conferințe.  

Vin dintr-o familie evreiască și fiecare poveste pe care am auzit-o despre străbunicii și bunicii mei mi-a dovedit cat 

de important e să îți cunoști trecutul. Bunicul meu, Mircea Goldenberg, împreună cu părinții săiși sora sa mai mică 

au fost victime ale Holocaustului. La 17 ani, bunicul meu împreună cu tatăl său, a fost forțat să lucreze în condiții 

inumane. Din fericire, bunicul meu și familia sa au supraviețuit, dar au fost mulți care nu au avut acest noroc. Cred 

ca este datoria noastră să luptăm pentru și să ne amintim de cei care au fost persecutați și omorâți doar pentru că 

erau diferiți.  

E foarte important sa înțelegem ca antisemitismul nu acționează doar la o scară mare, antisemittismul este prezent 

până și în cele mai mici comunități și este prezent chiar și după Holocaust.    

Anul trecut am avut una dintre cele mai marcante experiențe. Împreună cu o delegație de 40 de elevi am participat 
la March of the Living. În timpul acestei călători am auzit poveștile trecutului și văzând locurile unde acele orori s-
au întâmplat, totul aprins viață. Mi-a fost foarte greu să văd totul, dar trebuia să fiuputernica și să văd ca să pot 
înțelege trecutul. Am încercat să îmi țin promisiunea, să fiu puternică, dar în crematoriul din Majdanek am cedat și 
nu am putut intra. La Auschwitz, una dintre cele mai îngrozitoare imagini au fost munții de ppuși și jucării lăsate în 
urmă. Fiecare poza care putea fi văzută în barăci povesteau momentele prin care au trecut niște oameni care nu au 
avut șansa să își spună propria poveste. În timpul marșului de 3 km am început să înțeleg că suntem puternici doar 
când suntem uniți și că există speranță pentru o tânară generație care va lupta împotriva nedrepații. Ce m-a inspirat 

foarte tare a fost să îi văd pe localnici așteptând începerea marșului cu semne care aveau mesaje ca „Ne amintim” 

sau  „Nu vom uita”.  

 
Așa cum am menționat, am privilegiul să învaț într-o școală care este foarte implicată în conștientizarea ororilor 

petrecute în timpul celui de al Doilea Război Mondial. Fie prin colaborarea cu instituții ca Centropa, Institutul 

Național al Studiilor Holocaustului din București sau în orele de la clasa dedicate strudierii Holocaustului, noi, tânăra 

generație suntem încurajați să învățăm și să luptăm împotriva orice formă de antisemitism.   

Doresc să închei citându-l pe Eliw Wiesel „Opusul iubirii nu este ura, este indiferența. Opusul frumosului nu este 

urâtul, este indiferenta. Opusul credinței nu este erezia, este indiferența, iar opusul vieții nu este moartea ci 

indiferența.”  

Cred cu tărie că pentru a putea lupta împotriva indiferenței și a antisemitismului, tânăra generație trebuie să învețe 

despre trecut și nimeni nu ar trebui să îl uite. 

  


